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Bună dimineață, stimați colegi. 
 
Dacă va exista un lucru care va defini continentul nostru în următorii ani, acesta va fi 
capacitatea noastră de a rămâne uniți în jurul unui obiectiv comun. În 2024, am rezistat, și 
putem fi mândri de acest lucru. Însă, în 2025, trebuie să facem și mai mult dacă vrem cu 
adevărat să afirmăm rolul Europei pe scena mondială. Nu avem prea multe opțiuni. 
 
În ce privește Ucraina, trebuie să ne intensificăm eforturile pentru a avansa în direcția păcii. 
Dar nu pace cu orice preț – nu o versiune falsă a păcii, impusă de Rusia, ci o pace veritabilă și 
de durată: o pace demnă, însoțită de libertate, de justiție.  
 
Avem nevoie de o cale către o pace reală. Însă principiul director trebuie să rămână „nimic care 
privește Ucraina fără Ucraina”. Una este să ai la dispoziție o tribună, și alta, să ai o voce ca să 
te faci ascultat. 
 
Ucraina trebuie să aibă în continuare posibilitatea de a vorbi de pe o poziție de forță. Din acest 
motiv, este strategic să ne menținem sprijinul pentru formula Planului de pace și pentru Planul 
de victorie ale președintelui Zelenskîi Este strategic și în interesul nostru colectiv să continuăm 
înghețarea activelor Rusiei și să convenim asupra unor sancțiuni suplimentare împotriva lui 
Putin și a aliaților săi – lucru cerut de mult timp de Parlamentul European. Iată de ce este 
strategic să rămânem fermi pe poziția noastră de a ajuta Ucraina pe plan diplomatic, financiar, 
militar și umanitar.  
 
Având în vedere că ucrainenii intră într-o altă iarnă de război - și, posibil, cea mai grea - , 
Parlamentul European își intensifică sprijinul pentru a proteja infrastructura energetică a 
Ucrainei. În acest sens, mobilizăm aliați din întreaga lume pentru ca Ucraina să rămână o 
prioritate pe agenda mondială și să primească cel mai larg sprijin internațional posibil.  
 
Cu un sentiment de urgență privim și spre vecinătatea noastră mai largă, în care ingerința Rusiei 
în Moldova, în Georgia și în Balcanii de Vest rămâne una dintre cele mai presante preocupări 
ale noastre în materie de securitate. Și suntem cu toții de acord în această privință, căci susținem 
de mai mulți ani că extinderea este o necesitate geopolitică. Cu toate acestea, în ultimul deceniu, 
am pierdut mai multe state membre decât am câștigat. Vreau să spun că, dacă continuăm să 
tergiversăm, atunci nu ar trebui să fim surprinși că alții încearcă să umple golul.  
 
Nu este prea târziu. În Georgia, oamenii protestează pe străzi de câteva săptămâni, cerând în 
mod pașnic un viitor european. În Moldova, președinta Maia Sandu face presiuni pentru 
adoptarea rapidă a Mecanismului de reformă și creștere pentru Republica Moldova. 
Parlamentul va accelera procesul în acest sens. Ieri, la summitul Balcanilor de Vest, am auzit 
lideri vorbind despre eforturile lor de a se apropia de Uniunea Europeană. Desigur, reformele 
trebuie să fie reale, iar implementarea lor va fi esențială. Extinderea trebuie să se bazeze pe 
merite, în acord cu criteriile noastre. Dar și noi trebuie să ne implicăm mai mult.  
 
Așa cum am făcut când am luat decizia istorică de a integra pe deplin România și Bulgaria în 
spațiul Schengen. Știm că prietenii noștri români și bulgari au făcut eforturi foarte mari în acest 
sens și de mult timp. Prin urmare, vă spun atât în calitate de reprezentantă instituțională, cât și 
în nume personal: Felicitări, meritați din plin.  



 

 
 

 
Acum, când vorbim despre vecinătatea noastră mai largă, trebuie să avem în vedere deopotrivă 
un Belarus liber și democratic. Așa-numitele alegeri prezidențiale programate pentru 26 
ianuarie vor scoate din nou la lumină lipsa libertății și a democrației în această țară. Va fi un 
moment important în care oamenii își vor întoarce privirile spre Europa. Și, când se va întâmpla 
acest lucru, merită să vadă că Europa are o poziție de lider adevărat și că este capabilă de decizii 
și acțiuni reale.  
 
Același lucru este valabil și pentru situația din Orientul Mijlociu. Recentul acord de încetare a 
focului dintre Israel și Liban oferă o licărire de speranță. Va salva vieți, va oferi ajutor și va 
aduce o șansă de redresare. Însă pacea nu poate fi susținută doar prin speranță. De aceea, în 
Gaza, ne vom continua cu fermitate apelurile pentru eliberarea ostaticilor. Vom face apel cu 
hotărâre la încetarea focului. Vom face eforturi susținute pentru detensionarea situației. Iar 
eforturile noastre pentru o pace pe termen lung trebuie să rămână de neclintit. 
 
Și în Siria, situația este critică. Milioane de sirieni visează la un viitor liber, stabil și sigur, după 
prăbușirea regimului brutal al lui Bashar al-Assad. Este important ce se va întâmpla în zilele 
următoare. Iar alegerile pe care le facem acum vor marca viitorul.  
 
Dialogul, unitatea, respectarea drepturilor fundamentale și dreptul internațional trebuie să 
ghideze drumul. Este momentul să ne intensificăm eforturile, să colaborăm mai strâns cu 
partenerii din regiune pentru a găsi o soluție. Consecințele lipsei de acțiune sunt prea mari.  
 
Permiteți-mi să închei menționându-i pe Edmundo González Urrutia, președintele ales în mod 
legitim al Venezuelei, și pe María Corina Machado, lidera forțelor democratice din această 
țară. Săptămâna aceasta, Parlamentul European le-a decernat Premiul Saharov 2024 pentru 
libertatea de gândire. În acest moment critic, trebuie să rămânem uniți și să ne continuăm 
sprijinul, astfel încât Edmundo González Urrutia să se poată întoarce în țara sa luna viitoare 
pentru a-și ocupa locul legitim de președinte. 
 
Europa are un rol de jucat în Ucraina, în vecinătatea noastră, în Orientul Mijlociu, în America 
Latină și în întreaga lume. Și este momentul să fim la înălțimea acestui obiectiv și a promisiunii 
Europei, împreună. 
 
Vă mulțumesc. 


